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Rada Miejska Śmigla 
Radni-Sesja 

Protokół nr 74 

LXXIV Posiedzenie w dniu 29 lutego 2024  

Obrady rozpoczęto 29 lutego 2024 o godz. 14:00, a zakończono o godz. 15:20 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 radnych. Informację stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

1. Arleta Adamczak 

2. Włodzimierz Drótkowski 

3. Sławomir Grzelczyk 

4. Anna Jaworska 

5. Gabriela Kasperska 

6. Wiesław Kasperski 

7. Rafał Klem 

8. Krzysztof Łączny 

9. Piotr Majer 

10. Mirosław Józef Pawlak 

11. Michał Skrzypczak 

12. Alfred Splisteser 

13. Danuta Strzelczyk 

14. Sławomir Jan Szudra 

15. Beata Żyto 

 

1.Otwarcie sesji. 

Przewodniczący Rady Wiesław Kasperski otworzył posiedzenie. Powitał zebranych. 

Poinformował, że sesja jest nagrywana i transmitowana zgodnie z wymogiem ustawowym. 

W sesji uczestniczyło 14 radnych – Rada jest władna podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Głosowano w sprawie: 

Sprawdzenie obecności.  

 

Wyniki głosowania 
OBECNY: 14, NIEOBECNY: 1 

 

Wyniki imienne: 

OBECNY (14) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela 

Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef 

Pawlak, Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNY (1) 

Danuta Strzelczyk 

 

2. Przedstawienie porządku sesji. 

Przewodniczący Rady poinformował, że porządek sesji został przesłany do radnych 

w stosownym terminie, w związku z powyższym nie ma obowiązku odczytania. 

Uwag do porządku sesji nie było. Przewodniczący poinformował, że przed sesją wpłynęło 
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pismo od Burmistrza Śmigla Małgorzaty Adamczak, z prośbą o włączenie do porządku obrad 

trzech projektów uchwał  w sprawie: 

( Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu.) 

1. uchwalenia zasad udzielania i rozliczania dotacji celowej ze środków budżetu Gminy 

na realizację przedsięwzięć polegających na usuwaniu odpadów powstałych przy 

likwidacji azbestu z obiektów budowlanych, a także na usuwaniu odpadów 

zawierających azbest złożonych na nieruchomości, zlokalizowanych na terenie gminy 

Śmigiel. 

Projekt Uchwały przedstawił pracownik Urzędu Rafał Szumacher, który poinformował, 

że projekt uchwały został przygotowany w związku z kończącym się okresem 

udzielania pomocy de minimis, który upływa 30 czerwca 2024 r. 

W projekcie uchwały zostało wprowadzone nowe rozporządzenie komisji Unii 

Europejskiej, natomiast dwa rozporządzenia uległy zmianie.  

Projekt tej uchwały został zaopiniowany przez Ministerstwo Rolnictwa i Rozwoju Wsi, 

a także do UOKiK, a uwagi, które zgłoszono, zostały uwzględnione w projekcie uchwał. 

Pytań nie było. 

 

Przewodniczący zaproponował, aby projekt tej uchwały wpisać do porządku sesji w pkt. 

8, ppkt. 11. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

wprowadzenia do porządku sesji w pkt. 8, ppkt. 10 projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

zasad udzielania i rozliczania dotacji celowej ze środków budżetu Gminy na realizację 

przedsięwzięć polegających na usuwaniu odpadów powstałych przy likwidacji azbestu                            

z obiektów budowlanych, a także na usuwaniu odpadów zawierających azbest złożonych na 

nieruchomości, zlokalizowanych na terenie gminy Śmigiel.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela 

Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef 

Pawlak, Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Danuta Strzelczyk 

 

2. zasad udzielania i rozliczania dotacji celowej ze środków budżetu Gminy na realizację 

przedsięwzięć polegających na budowie przydomowych oczyszczalni ścieków na 

terenie gminy Śmigiel. 

Projekt uchwały przedstawił pracownik Urzędy Rafał Szumacher, który poinformował, 

że projekt uchwały został przygotowany w związku z wprowadzeniem zmian                              

w przepisach o pomocy de minimis. 

Projekt tej uchwały został zaopiniowany przez Ministerstwo Rolnictwa i Rozwoju Wsi, 

a także do UOKiK, a uwagi, które zgłoszono, zostały uwzględnione w projekcie uchwał. 

Pytań nie było. 

 

Przewodniczący zaproponował, aby projekt tej uchwały wpisać do porządku sesji w pkt. 

8, ppkt. 12. 
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Głosowano wniosek w sprawie: 

wprowadzenia do porządku sesji w pkt. 8, ppkt. 11 projektu uchwały w sprawie zasad 

udzielania i rozliczania dotacji celowej ze środków budżetu Gminy na realizację przedsięwzięć 

polegających na budowie przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie gminy Śmigiel .  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela 

Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef 

Pawlak, Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Danuta Strzelczyk 

 

3. sprawie zmiany w uchwale nr LXX/538/2023 Rady Miejskiej Śmigla z dnia 30 listopada 

2023 r. w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy Śmigiel z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami działającymi w sferze działalności pożytku 

publicznego na tok 2024.” 

Projekt uchwały przedstawił zastępca kierownika Wydziału Organizacyjnego i Oświaty 

Michał Majer, który poinformował, że proponowana zmiana w projekcie tej uchwały 

jest kosmetyczna, ponieważ Nadzór Prawny Wojewody Wielkopolskiego uznał, że                     

w Programie Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi, zapis paragrafu 10,                      

ustęp 3, który mówi o tym, że w pracach komisji mogą uczestniczyć osoby posiadające 

specjalistyczną wiedzę w danej dziedzinie, nie jest wystarczająco precyzyjny, dlatego 

należy go uchylić. Zgodnie z procedura, Wojewoda wydaje stosowne rozstrzygniecie 

nadzorcze i sam wykreśla takie zapisy, jednak w tym przypadku ten przepis nie ma 

zastosowania, wobec czego należy podjąć stosowną uchwałę, wykreślając wyżej 

wspomniany zapis. 

Pytań nie było. 

 

Przewodniczący zaproponował, aby projekt tej uchwały wpisać do porządku sesji w pkt. 

8, ppkt. 13. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 
wprowadzenia do porządku sesji w pkt. 8, ppkt. 12 projektu uchwały w sprawie zmiany                            

w uchwale nr LXX/538/2023 Rady Miejskiej Śmigla z dnia 30 listopada 2023 r. w sprawie 

uchwalenia „Programu współpracy Gminy Śmigiel z organizacjami pozarządowymi oraz 

innymi podmiotami działającymi w sferze działalności pożytku publicznego na tok 2024.” 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela 

Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef 
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Pawlak, Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Danuta Strzelczyk 

 

Głosowano w sprawie: 
Przedstawienie porządku sesji ze zmianami..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela 

Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef 

Pawlak, Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Danuta Strzelczyk 

 

3. Przyjęcie protokołu z LXXIII Sesji Rady. 
Przewodniczący poinformował, że zapoznał się z treścią protokołu, który wiernie 

odzwierciedla przebieg sesji i jest do wglądu w Biurze Rady. 

 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z LXXIII Sesji Rady..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela 

Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef 

Pawlak, Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Danuta Strzelczyk 

4. Informacja Przewodniczącego Rady z działalności między sesjami 
Przewodniczący Rady Wiesław Kasperski odczytał informację z działalności w okresie między 

sesjami. Informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu. Pytań nie było. 

 

5. Sprawozdanie Burmistrza Śmigla z wykonania uchwał Rady Miejskiej Śmigla. 

Zastępca Burmistrza Śmigla Marcin Jurga poinformował, że Uchwały są w trakcie realizacji.                     

Informacje stanowi załącznik nr 4 do protokołu. Pytań nie było. 

 

6. Informacja o działalności Burmistrza Śmigla w okresie między sesjami. 

Informacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

7. Zapytania Sołtysów i Przewodniczących Zarządów Osiedli. 
Brak. 
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8. Podjęcie uchwał w sprawie: 
1) zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2024. 

Projekt Uchwały przedstawiła Skarbnik Śmigla Ewa Mituła. 

 

1.Dochody – dokonuje się następujących zmian: 

a)Rozdział 85503 Karta Dużej Rodziny – zwiększenie o 1.065,00 zł na podstawie dyspozycji 

Wojewody Wielkopolskiej, 

b)Rozdział 92120 Ochrona zabytków i opieka nad zabytkami – przesunięcie z 2024 roku na 

2025 rok kwoty 267.043,96 zł środków z Funduszu Przeciwdziałania Covid-19, które Gmina 

Śmigiel ma otrzymać z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na realizację zadań: 

„Dotacja celowa z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na renowację barokowego 

ołtarza głównego w kościele pw. Wszystkich Świętych w Starym Białczu” oraz „Dotacja 

celowa z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na remont wnętrza XIX w. kościoła 

parafialnego pw. Św. Bartłomieja w Starym Bojanowie”. Powyższe zadania będą realizowane 

w latach 2024 i 2025. 

 

2.Wydatki – dokonuje się następujących zmian: 

a)Rozdział 71004 Plany zagospodarowania przestrzennego – zmniejszenie o kwotę                   

1.725,00 zł i przesunięcie środków do innego rozdziału, 

b)Rozdział 71095 Pozostała działalność – zwiększenie o kwotę 1.725,00 zł z uwagi na wzrost 

opłaty wnoszonej do Klastra Energii, w którym uczestniczy Gmina Śmigiel, 

c)Rozdział 75023 Urzędy gmin (miast i miast na prawach powiatu) – zwiększenie o kwotę 

5.449,88 zł w związku z koniecznością opracowania dokumentacji bezpieczeństwa systemu 

teleinformatycznego „Szczególne wymagania bezpieczeństwa dla stacji komputerowej Urzędu 

Miejskiego Śmigla przetwarzającej informacje niejawne o klauzuli zastrzeżone” wraz                              

z załącznikami oraz „Procedury Bezpiecznej Eksploatacji Systemu TI w Urzędzie Miejskim 

Śmigla” z zapewnieniem ochrony informacji niejawnych, 

d)Dział 801 Oświata i wychowanie – przesunięcia pomiędzy rozdziałami i paragrafami na 

wniosek dyrektorów jednostek oświatowych, 

e)Rozdział 85203 Ośrodki wsparcia – przesunięcie pomiędzy rozdziałami kwoty 6.000,00 zł – 

zabezpieczenie planu na zakup energii – na wniosek kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Śmiglu, 

f)Rozdział 85214 zasiłki okresowe, celowe i pomoc w naturze oraz składki na ubezpieczenia 

emerytalne i rentowe – przesunięcie pomiędzy rozdziałami kwoty 6.000,00 zł – na wniosek 

kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Śmiglu, 

g)Rozdział 85502 Świadczenia rodzinne, świadczenia z funduszu alimentacyjnego oraz składki 

na ubezpieczenia emerytalne i rentowe z ubezpieczenia społecznego – przesunięcie pomiędzy 

paragrafami kwoty 3.300,00 zł na wniosek Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Śmiglu, 

h)Rozdział 85503 Karta Dużej Rodziny – zwiększenie o 1.065,00 zł na podstawie dyspozycji 

Wojewody Wielkopolskiej, 

i)Rozdział 90004 Utrzymanie zieleni w miastach i gminach – przesunięcie pomiędzy 

paragrafami kwoty 500,00 zł w ramach funduszu sołeckiego, 

j)Rozdział 92109 Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby: 

-przesunięcie pomiędzy paragrafami kwoty 2.000,00 zł w ramach funduszu sołeckiego, 

-przesunięcie kwoty 17.000,00 zł pomiędzy rozdziałami na wniosek dyrektora Centrum 

Kultury w Śmiglu, 

k)Rozdział 92116 Biblioteki – przesunięcie pomiędzy paragrafami kwoty 17.000,00 zł na 

wniosek dyrektora Centrum Kultury w Śmiglu, 

l)Rozdział 92120 Ochrona zabytków i opieka nad zabytkami - przesunięcie z 2024 roku na 

2025 rok kwoty 272.493,84 zł wydatków na dotacje ze środków z Funduszu Przeciwdziałania 



6 

 

Covid-19, które Gmina Śmigiel ma otrzymać z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na 

realizację zadań: „Dotacja celowa z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na renowację 

barokowego ołtarza głównego w kościele pw. Wszystkich Świętych w Starym Białczu” oraz 

„Dotacja celowa z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na remont wnętrza XIX w. 

kościoła parafialnego pw. Św. Bartłomieja w Starym Bojanowie”. 

Powyższe zadania będą realizowane w latach 2024 i 2025. 

 

Skarbnik poinformowała o złożonych przez Burmistrza Śmigla autopoprawkach do 

powyższego projektu uchwały: 

 

Dochody: 

1) Rozdział 75011 Urzędy Wojewódzkie – zwiększenie o kwotę 21.429,00 zł na podstawie 

dyspozycji Wojewody Wielkopolskiej, 

2) Rozdział 75801 Część oświatowa subwencji ogólnej dla jednostek samorządu 

terytorialnego – zwiększenie o kwotę 3.125.557,00 zł na podstawie pisma Ministra 

Finansów, 

3) Rozdział 80103 Oddziały przedszkolne w szkołach podstawowych – zwiększenie o kwotę 

115.753,00 zł dotacji na wychowanie przedszkolne. 

4) Rozdział 80104 Przedszkola – zwiększenie o kwotę 1.083,00 zł na wniosek dyrektora 

placówki oświatowej – otrzymanie odszkodowania oraz o kwotę 1.172.846,00 zł z tytułu 

dotacji na wychowanie przedszkolne. 

Wydatki: 

1) Rozdział 60016 Drogi publiczne gminne – zmiana nazwy zadania majątkowego                                 

z: „Przebudowa ul. Piaskowej w Przysiece Polskiej” na „Budowa ul. Piaskowej w Przysiece 

Polskiej”. 

2) Rozdział 75011 Urzędy Wojewódzkie – zwiększenie o kwotę 21.429,00 zł na podstawie 

dyspozycji Wojewody Wielkopolskiej. 

3) Dział 801 Oświata i wychowanie – zwiększenie wydatków o kwotę 4.405.239,00 zł, w tym: 

- wydatków remontowych związanych z naprawą dachu, 

- wydatków na wynagrodzenia, pochodne od wynagrodzeń, wydatki osobowe niezaliczane 

do wynagrodzeń oraz wydatki na Pracownicze Plany Kapitałowe – w związku                                     

z zaplanowaną podwyżką dla nauczycieli. 

4) Rozdział 92109 Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby – zwiększenie o 16.000,00 zł 

wydatków na zakup usług remontowych  w związku z ubieganiem się o dofinansowanie                            

z programu Pięknieje Wielkopolska Wieś oraz przesunięcia pomiędzy paragrafami kwoty 

8.000,00 zł w ramach funduszu sołeckiego i budżetu jednostki. 

 

Przewodnicząca Komisji Finansowo- Gospodarczej Arleta Adamczak, poinformowała, że 

projekt uchwały został zaopiniowany przez komisję pozytywnie bez autopoprawek. 

 

Radny Alfred Splisteser zapytał, czy otrzymana kwota na podwyżki dla nauczycieli wystarczy 

na wypłatę, czy będzie trzeba dołożyć z budżetu Gminy. 

Skarbnik Śmigla odpowiedziała, że po korektach planów złożonych przez jednostki, powinno 

starczyć. Aczkolwiek obliczenia wskazują inaczej. Podwyżka jaka była wskazana sięgała                     

12 %, co było widoczne we wzroście subwencji oświatowej w projekcie uchwały budżetowej, 
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natomiast w tej chwili będzie podwyżka na poziomie 30 % i 33 %, czyli otrzymana subwencja 

powinna być wyższa o 18 % i 21 %, a jest wyższa o ok. 15 %, czyli częściowo brakuje 3 %. 

Dodała, że jest przeliczona również dotacja na wychowanie przedszkolne. Subwencja 

oświatowa pokrywa wydatki na dzieci sześcio-letnie, dzieci niepełnosprawne oraz dzieci                      

w szkołach podstawowych. Natomiast w przedszkolach są dzieci młodsze i tu jest dotacja na 

wychowanie przedszkolne, która wzrosła, dlatego brak tej subwencji udało się  częściowo 

zrekompensować. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Łączny na wstępie poinformował, że jego wypowiedź 

jest odzwierciedleniem odpowiedzi na jego interpelacje, która zostanie odczytana w innym 

punkcie sesji. Powiedział, że na posiedzeniu komisji Finansowo – Gospodarczej, radni 

dowiedzieli się o wysokości wolnych środków w budżecie Gminy, dlatego chciałby złożyć 

wniosek formalny, aby do budżetu Gminy Śmigiel w załączniku wydatki, ująć w rozdziale 600 

drogi publiczne i gminne sporządzenie dokumentacji projektowej na przebudowę wraz                            

z odwodnieniem ulicy Przemysłowej w Przysiece Polskiej, ponieważ wytrzymałości tej drogi 

nie jest dobra, gdyż po tej drodze przemieszcza się bardzo dużo samochodów ciężarowych do 

firmy Polcopper. Mieszkańcy narzekają na natężony ruch w tym miejscu i problem                                   

z infrastrukturą drogową. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o wyjaśnienie wypowiedzi, zadając pytanie czy Radny składa 

w tym momencie wniosek do budżetu, ponieważ zgodnie z procedurą uchwalania budżetu, 

Radny może złożyć wniosek do budżetu przed rozpoczęciem sesji budżetowej i powinien 

wskazać źródło finansowania, które jest proponowane. Zapytał, jak technicznie miałoby to być 

zrobione, ponieważ z przepisów wynika, że nie ma takiej możliwości. 

Dodał, że może być w błędzie, dlatego poprosił o wypowiedź w tym temacie Skarbnika Śmigla, 

bądź Zastępcę Burmistrza Śmigla, albo Radce Prawnego. 

 

Skarbnik Śmigla zapytała, czy Radny Krzysztof Łączny chce wprowadzić w trakcie sesji 

zmiany i chce pogorszyć wynik finansowy, ponieważ chce to sfinansować z wolnych środków.  

 

Radny Krzysztof Łączny, powiedział, że jeśli są wolne środki, to jak najbardziej. 

Skarbnik powiedziała, że wtedy nastąpi zmiana wyniku finansowego i zostanie pogłębiony 

deficyt. 

 

Przewodniczący Rady dodał, że jest zaskoczony, ponieważ nie było jeszcze takiej sytuacji. 

 

Radca Prawny Michał Walkowiak powiedział, że inicjatywa uchwałodawcza w sprawie 

budżetu należy do Burmistrza. Zmian można dokonywać tylko w zakresie, który nie zwiększa 

wydatków i nie zmniejsza dochodów, dlatego w tym zakresie i na tym etapie ta zmiana jest 

niemożliwa, co stanowią o tym przepisy Finansów Publicznych. 

 

Przewodniczący Rady zapytał Radnego Krzysztofa Łącznego, czy wyjaśnienie jest 

wystarczające. 
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Radny Krzysztof Łączny odpowiedział, że na chwilę obecną jest to dla niego zrozumiałe.  

 

Przewodniczący zapytał, czy Radny wycofuje złożony wniosek, ponieważ zastanawia się co 

ma głosować, jeśli nie można. 

 

Radny Krzysztof Łączny powiedział, że jeśli nie można, to ten wniosek formalny wycofa, ale 

zastanawia się, aby to ująć na kolejnych sesjach.  

 

Wiceburmistrz Marcin Jurga powiedział, że tak jak zostało to wspomniane, odpowiedź na 

interpelacje zostanie odczytana  w innym punkcie, natomiast chciałby zwrócić uwagę na jedną 

rzecz, która jest konieczna, a mianowicie procedowanie budżetu na aktualny rok, odbywało się 

w roku poprzednim i Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Łączny nie złożył wniosku, 

dotyczącego ul. Przemysłowej w Przysiece Polskiej. W związku  z tym została podjęta decyzja 

wspólnie z Radnymi, że będzie realizowana inwestycja na ulicy Piaskowej w Przysiece 

Polskiej, która będzie trwała przez trzy lata ze środków Gminy Śmigiel, ponieważ nie 

otrzymano na tą drogę dofinansowania, mimo złożonych wniosków. Dodał, że widzą istotnie 

problem drogi na ulicy  Przemysłowej i będą dążyć do tego, aby ją przebudować w najbliższym 

czasie. Poinformował, że trwały już rozmowy wewnętrzne z Panią Skarbnik, że 

prawdopodobnie uda się to zrobić jeszcze w tym roku, ale trzeba znaleźć źródło finansowania. 

Ulica Piaskowa była priorytetem, ponieważ mieszkańcy zgłaszali ten problem na zebraniu, stąd 

decyzja o tej inwestycji, gdyż było to przegłosowane na zebraniu sołeckim. 

 

Radny Krzysztof Łączny powiedział, że ta droga była zgłaszana od dawna, ale zawsze 

otrzymywał odpowiedzi, że trzeba poczekać, aby poszukać środki. Poprosił o stworzenie 

dokumentacji projektowej na tym etapie, aby było można zacząć działać w tym kierunku. 

 

Na tym dyskusja zakończyła się. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 
pozytywnego zaopiniowania autopoprawek do projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale 

budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2024. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela 

Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef 

Pawlak, Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Danuta Strzelczyk 

 

Głosowano w sprawie: 
zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2024 z autopoprawkami.  
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Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela 

Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef 

Pawlak, Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Danuta Strzelczyk 

 

2) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śmigiel na lata 2024 – 2035. 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Śmigla Ewa Mituła. 

Na wstępie poinformowała, że zmiany są w zakresie załącznika nr 1, czyli dochody i wydatki 

oraz wynika to z uchwały wcześniej podjętej w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy 

Śmigiel na rok 2024 oraz z zarządzenia Burmistrza Śmigla z dnia 2 lutego 2024 r. 

W załączniku nr 2 do Uchwały dodane są dwa przedsięwzięcia: 

1. Dotacja celowa z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na renowację 

barokowego ołtarza głównego w kościele pw. Wszystkich Świętych w Starym Białczu 

– zadanie majątkowe, które ma być realizowane w latach 2024-2025. Łączne nakłady 

planowane na realizację zadania wynoszą 180 000,00 zł. Limit wydatków w 2024 r. 

wynosi 90 000,00 zł. Jednostką realizującą jest Urząd Miejski Śmigla i Organ, 

2. Dotacja celowa z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków na remont wnętrza XIX 

w. kościoła parafialnego pw. Św. Bartłomieja w Starym Bojanowie – zadanie 

majątkowe, które ma być realizowane w latach 2024-2025. Łączne nakłady planowane 

na realizację zadania wynoszą 182 493,84 zł. Limit wydatków w 2024 r. wynosi                    

0,00 zł. Jednostką realizującą jest Urząd Miejski Śmigla i Organ. 

Przedsięwzięcia są wprowadzone, aby można było prawidłowo przeprowadzić sposób 

dotowania tych dwóch instytucji. 

 

Skarbnik poinformowała, że została złożona przez Burmistrza Śmigla autopoprawka do tego 

projektu uchwały i obejmuje ona tylko i wyłącznie zmiany  w Załączniku Nr 1  zgodne                                  

z autopoprawkami do projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy 

Śmigiel na 2024 rok oraz  aktualizacja wykonania dochodów i wydatków na podstawie 

sprawozdań budżetowych za 2023 rok. 

 

Przewodnicząca Komisji Finansowo- Gospodarczej Arleta Adamczak, poinformowała, że 

projekt uchwały został zaopiniowany przez komisję pozytywnie bez autopoprawek. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

pozytywnego zaopiniowania autopoprawek do projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Śmigiel na lata 2024-2035. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela 

Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef 

Pawlak, Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Danuta Strzelczyk 

 

Głosowano w sprawie: 
zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śmigiel na lata 2024 – 2035                                      

z autopoprawkami.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela 

Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef 

Pawlak, Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Danuta Strzelczyk 

 

3) udzielenia dotacji celowej z budżetu Gminy Śmigiel na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, nie 

stanowiącym własności gminy - parafia Stare Bojanowo. 

Projekt Uchwały przedstawiła Skarbnik Śmigla Ewa Mituła, która poinformowała, że dotacja 

zostanie przyznana w roku 2025 w wysokości 182.493, 84 zł w ramach Rządowego Programu 

Odbudowy Zabytków. Określono zakres prac: badania konserwatorskie wnętrza kościoła, 

badania stratygraficzne, opracowanie wytycznych, uzyskanie zezwoleń, wykonanie prac 

remontowych i konserwatorskich. 

Dodała, że środki zostały zabezpieczone w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Śmigiel. 

 

Przewodnicząca Komisji Finansowo - Gospodarczej Arleta Adamczak, poinformowała, że 

projekt uchwały został zaopiniowany przez komisję pozytywnie. 

Głosowano w sprawie: 
udzielenia dotacji celowej z budżetu Gminy Śmigiel na prace konserwatorskie, restauratorskie 

i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, nie stanowiącym własności 

gminy - parafia Stare Bojanowo, 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela 

Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef 

Pawlak, Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Danuta Strzelczyk 



11 

 

4) udzielenia dotacji celowej z budżetu Gminy Śmigiel na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, nie 

stanowiącym własności gminy - parafia Stary Białcz. 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Śmigla Ewa Mituła. 

która poinformowała, że dotacja zostanie przyznana w wysokości 180.000, 00 zł i zostanie 

podzielona na dwa lata. W roku 2024 90.000, 00 zł i w roku 2025 kolejne 90.000, 00 zł w 

ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków.  

Określono zakres prac: określono zakres prac: renowacja elementów barokowego ołtarza, w tym 

elementów polichromowych, rzeźb i obrazów.  
Dodała, że środki zostały zabezpieczone w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Śmigiel. 

 

Przewodnicząca Komisji Finansowo - Gospodarczej Arleta Adamczak, poinformowała, że 

projekt uchwały został zaopiniowany przez komisję pozytywnie. 

 

Głosowano w sprawie: 
udzielenia dotacji celowej z budżetu Gminy Śmigiel na prace konserwatorskie, restauratorskie 

i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, nie stanowiącym własności 

gminy - parafia Stary Białcz 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela 

Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef 

Pawlak, Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Danuta Strzelczyk 

 

5) zmiany Uchwały Nr LXXII/544/2023 Rady Miejskiej Śmigla z dnia 28 grudnia 2023 roku 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kościańskiego 

Projekt uchwały przedstawiła Zastępca Skarbnika Śmigla Justyna Walczak. 

Zgodnie z informacją otrzymaną z Powiatu Kościańskiego zmieniła się wysokość kwoty 

pochodzącej ze środków PFRON na dofinansowanie kosztów rocznego pobytu jednego 

uczestnika warsztatów. Biorąc pod uwagę powyższe, roczna kwota dofinansowania na 

uczestnika warsztatu w części nieobjętej finansowaniem z PFRON wzrosła w roku 2024 do 

kwoty 3.744,00 zł, czyli o 266,00 zł na osobę. Roczny udział Gminy Śmigiel wyniesie zatem 

29.952,00 zł. Uczestnikami warsztatów jest ośmiu mieszkańców Gminy Śmigiel. Powyższa 

kwota została także zabezpieczona w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na 2024 rok. 

 

Przewodnicząca Komisji Finansowo - Gospodarczej Arleta Adamczak, poinformowała, że 

projekt uchwały został zaopiniowany przez komisję pozytywnie. 

 

 

Głosowano w sprawie: 
zmiany Uchwały Nr LXXII/544/2023 Rady Miejskiej Śmigla z dnia 28 grudnia 2023 roku                    

w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kościańskiego, 
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Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela 

Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef 

Pawlak, Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Danuta Strzelczyk 

 

Nastąpiła przerwa do godziny 14:52 

 

Po przerwie wznowiono obrady.  

Przewodniczący Rady zaproponował, aby zmienić porządek posiedzenia, z uwagi na bardzo 

trudną sytuację w rolnictwie. Zasugerował, aby w pkt 9 porządku obrad, wprowadzić 

Oświadczenie Rady Miejskiej Śmigla.  

Poprosił o odczytanie Oświadczenia przez Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Rzemiosła                              

i Ochrony Środowiska Alfreda Splistesera. Informację stanowi załącznik nr. 11 do protokołu. 

 

Radny Sławomir Grzelczyk powiedział, że jest to napisane bardzo łagodnie, a problemów jest 

dużo więcej w tym temacie. Dodał, że nie wszyscy zdają sobie z tego sprawę, ale nie tylko 

Polska, ale cała Europa, przy założeniach „Zielonego Ładu” stanie się zależna od państw spoza 

Unii, nie mając na to żadnego wpływu. Założenia :Polskiego Ładu” są dużo szersze co powinno 

niepokoić. Dodał, że oświadczenie bardzo popiera, ale ujął by w nim jeszcze więcej.                                

Ma nadzieje, że ktoś na to zareaguje i sytuacja w rolnictwie się poprawi. 

 

Zastępca Burmistrza Marcin Jurga odniósł się do wypowiedzi Radnego Sławomira Grzelczyka, 

w kwestii, czy ktoś zareaguje na to Oświadczenie. Powiedział, że myśli, że dzięki temu 

oświadczeniu głos zostanie w tym kierunku wzmocniony. Przypomniał o Uchwale Rady 

Miejskiej Śmigla, która zapoczątkowała lawinę innych uchwał Samorządów, dotyczących 

wymiany piecy, które wzbudziły zainteresowanie Sejmiku Województwa, więc liczy na to, że 

i Minister się pochyli nad tą sytuacją. Dodał, że Pani Burmistrz była na zebraniu i spotkaniu, 

gdzie rolnicy protestowali. Wysłuchała ich postulatów i w pełni popiera to Oświadczenie, które 

może jest łagodnie napisane, ale chodzi głownie o sygnał do Ministerstwa, że Gmina Śmigiel 

jest z rolnikami. Myśli, że protesty w całej Europie wskazują na to, że głos zostanie 

wysłuchany. Cieszy się, że jest zrozumienie ze strony radnych i, że działają wspólnymi siłami, 

ponieważ razem można więcej.  

 

Na tym dyskusja zakończyła się. 

 

6) przystąpienia do sporządzenia Gminnego Programu Rewitalizacji dla Gminy Śmigiel na 

lata 2024 – 2033. 

Projekt uchwały przedstawiła pracownica Urzędu Monika Tomaszewska, która na wstępie 

przypomniała, że podczas Sesji Rady Miejskiej Śmigla, która odbyła się 28 grudnia 2023 r. 

została przyjęta uchwała Rady Miejskiej Śmigla w sprawie wyznaczenia obszaru 

zdegradowanego i obszaru rewitalizacji na terenie Gminy Śmigiel, na podstawie której                              

w Gminie Śmigiel został wyznaczony obszar rewitalizacji. Są to trzy Osiedla (nr. 2, nr. 3 oraz 

nr. 4 ) w Śmiglu. Został także wyznaczony obszar zdegradowany. Jest to Osiedle nr. 1, Glińsko, 
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Księginki, Białcz, Machcin, Szczepankowo, Stare Bojanowo, Parsko, Żydowo, Wonieść, 

Gniewowo, Jezierzyce i Zygmuntowo.  

Pracę nad wyznaczeniem obszaru zdegradowanego i  obszaru rewitalizacji trwały od września 

2023 r. do grudnia 2023 r. Odbyły się konsultacje społeczne w tej sprawie. Sposoby 

wyznaczenia tych obszarów były prezentowane podczas wspólnego posiedzenia komisji Rady 

Miejskiej Śmigla oraz na sesji, a także na dodatkowym spotkaniu informacyjnym. Obszar po 

przyjęciu uchwały został zaakceptowany przez Wojewodę Wielkopolskiego. Kolejnym 

krokiem, aby wyprowadzić obszar rewitalizacji i obszar zdegradowany ze stanu kryzysowego 

jest podjęcie tej uchwały. Po podjęciu przez radnych tej uchwały, będzie można zgłaszać 

zadania i projekty, które mają obszar wyprowadzić ze stanu kryzysowego. Tylko to, co zostanie 

zgłoszone przez mieszkańców, będzie mogło w późniejszym etapie zostać zgłoszone do 

konkursu grantowego – do dofinansowania z Unii Europejskiej. Nie będzie możliwe, aby bez 

zmiany programu, dopisać jakiekolwiek zadania. 

 

Przewodniczący Komisji Planowania i Rozwoju Sławomir Grzelczyk poinformował, że projekt 

uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez członków komisji. 

 

Głosowano w sprawie: 
przystąpienia do sporządzenia Gminnego Programu Rewitalizacji dla Gminy Śmigiel na lata 

2024 - 2033,.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela 

Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef 

Pawlak, Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Danuta Strzelczyk 

 

7) przyjęcia Gminnego Programu Osłonowego "Korpus Wsparcia Seniorów" na rok 2024                 

w Gminie Śmigiel. 

Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Śmiglu                         

Barbara Kuderska. 

Gminny Program Osłonowy „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2024, jest odpowiedzią na 

wyzwania, jakie stawiają przed Polską zachodzące procesy demograficzne oraz jest elementem 

polityki społecznej państwa w zakresie wsparcia działań na rzecz seniorów niesamodzielnych 

ze względu na wiek oraz stan zdrowia. Uchwalony program w sprawie wprowadzenia programu 

osłonowego w zakresie udzielania wsparcia osobom starszym w wieku 60 lat i więcej z terenu 

Gminy Śmigiel, jest programem osłonowym w rozumieniu art. 17 ust.2 pkt 4 ustawy z dnia 12 

marca 2004 r. o pomocy społecznej, przyjmowanym w związku z upoważnieniem ustawowym 

do podejmowania innych zadań z zakresu pomocy społecznej, wynikających z rozeznanych 

potrzeb gminy. Program stanowi kontynuację programu osłonowego „Korpus Wsparcia 

Seniorów” na rok 2022 i 2023, program dotyczy realizacji usług opiekuńczych poprzez dostęp 

do tzw. „Opieki na odległość”. W ramach programu zabezpieczono dla 16 seniorów 

miesięcznie bezpłatny dostęp do usługi monitorowania ich bezpieczeństwa oraz możliwość 
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bezpośredniego kontaktu z ratownikiem medycznym. Dzięki realizacji Programu w roku 2024 

seniorzy będą mieli zapewniony wyższy poziom bezpieczeństwa oraz możliwość 

samodzielnego funkcjonowania w miejscu zamieszkania. Program zostanie w 80% 

sfinansowany ze środków budżetu państwa. 

 

Wiceprzewodnicząca Komisji Spraw Społecznych Gabriela Kasperska poinformowała, że 

projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez Komisję. 

 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcia Gminnego Programu Osłonowego "Korpus Wsparcia Seniorów" na rok 2024                    

w Gminie Śmigiel,.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela 

Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef 

Pawlak, Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Danuta Strzelczyk 

 

8) przyjęcia Gminnego Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt w Gminie Śmigiel na rok 2024. 

Projekt uchwały przedstawił pracownik Urzędu Kamil Dworczak, który poinformował, że 

Ustawa o ochronie zwierząt zobowiązuje gminy do opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

do zapobiegania bezdomności zwierząt. Rozwiązywanie tych problemów jest w świetle ww. 

ustawy zadaniem własnym gminy. Ustawa nakłada na gminę konkretne zadania związane                       

z opieką nad zwierzętami oraz zobowiązuje do zaplanowania środków finansowych na ich 

realizacje w budżecie gminy. Działanie te samorząd prowadzi w oparciu o uchwalany corocznie 

do 31 marca przez radę gminy stosowny program. Zgodnie z art. 11a ww. ustawy przygotowany 

został projekt Gminnego Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt w Gminie Śmigiel na rok 2024 i przesłany do zaopiniowania 

powiatowemu lekarzowi weterynarii, organizacjom społecznym, których statutowym celem 

działania jest ochrona zwierząt, działającym na obszarze gminy, poprzez  umieszczenie 

projektu programu na stronie internetowej urzędu gminy z informacją o możliwości 

zaopiniowania w określonym terminie, oraz dzierżawcom obwodów łowieckich, działającym 

na obszarze gminy. 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia Gminnego Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt w Gminie Śmigiel na rok 2024, 
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Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela 

Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef 

Pawlak, Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Danuta Strzelczyk 

 

9) powołania Zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów na ławników do sądów 

powszechnych. 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Wiesław Kasperski, który poinformował, 

że 29 stycznia 2024 r. do Biura Rady wpłynęło pismo od Prezesa Sądu Okręgowego w Poznaniu 

w sprawie przeprowadzenia wyborów uzupełniających ławników do Sądu Rejonowego                          

w Kościanie. 

Zgodnie z ustawą – Prawo o ustroju sądów powszechnych, ławników do sądów wybierają Rady 

Gmin, których obszar jest objęty właściwością tych sądów. 

Przed przystąpieniem do wyborów Rada powołuje Zespół, który przedstawia Radzie Gminy na 

sesji swoją opinię o zgłoszonych kandydatach. 

Dodał, że procedura już jest w toku, ogłoszenie zostało wywieszone. Nabór trwa do 11 marca 

2024 r. 

Aby móc ocenić kandydatury, należy powołać zespół do spraw zaopiniowania kandydatów. 

Przewodniczący zaproponował, aby w skład komisji weszli przewodniczący Komisji Rady. 

Zapytał zatem Przewodniczącego Komisji Planowania i Rozwoju Sławomira Grzelczyka, czy 

wyraża wolę pracy w Komisji. 

Kolejno zapytał przewodniczącą Komisji Finansowo – Gospodarczej Arletę Adamczak, 

Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Rzemiosła i Ochrony Środowiska Alfreda Splistesera, 

Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej Annę Jaworską oraz przewodniczącego Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji Michała Skrzypczaka. 

Wszyscy wyrazili zgodę. 

 

Głosowano w sprawie: 

powołania Zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów na ławników do sądów 

powszechnych..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela 

Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef 

Pawlak, Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 
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NIEOBECNI (1) 

Danuta Strzelczyk 

 

10) uchwalenia zasad udzielania i rozliczania dotacji celowej ze środków budżetu Gminy na 

realizację przedsięwzięć polegających na usuwaniu odpadów powstałych przy likwidacji 

azbestu z obiektów budowlanych, a także na usuwaniu odpadów zawierających azbest 

złożonych na nieruchomości, zlokalizowanych na terenie gminy Śmigiel. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że ten projekt uchwały został już przedstawiony na 

początku sesji w punkcie obrad, dotyczącym przedstawienia porządku posiedzenia. Dodał, że 

projekt uchwały został omówiony na Komisji Rolnictwa, Rzemiosła i Ochrony Środowiska. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rzemiosła i Ochrony Środowiska Alfred Splisteser 

poinformował, że Komisja zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

uchwalenia zasad udzielania i rozliczania dotacji celowej ze środków budżetu Gminy na 

realizację przedsięwzięć polegających na usuwaniu odpadów powstałych przy likwidacji 

azbestu z obiektów budowlanych, a także na usuwaniu odpadów zawierających azbest 

złożonych na nieruchomości, zlokalizowanych na terenie gminy Śmigiel 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela 

Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef 

Pawlak, Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Danuta Strzelczyk 

 

11) uchwalenia zasad udzielania i rozliczania dotacji celowej ze środków budżetu Gminy na 

realizację przedsięwzięć polegających na budowie przydomowych oczyszczalni ścieków na 

terenie gminy Śmigiel. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że ten projekt uchwały został już przedstawiony na 

początku sesji w punkcie obrad, dotyczącym przedstawienia porządku posiedzenia. Dodał, że 

projekt uchwały został omówiony na Komisji Rolnictwa, Rzemiosła i Ochrony Środowiska. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rzemiosła i Ochrony Środowiska Alfred Splisteser 

poinformował, że Komisja zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

uchwalenia zasad udzielania i rozliczania dotacji celowej ze środków budżetu Gminy na 

realizację przedsięwzięć polegających na budowie przydomowych oczyszczalni ścieków na 

terenie gminy Śmigiel 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela 

Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef 

Pawlak, Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Danuta Strzelczyk 

 

12) zmiany w uchwale nr LXX/538/2023 Rady Miejskiej Śmigla z dnia 30 listopada 2023 r.                  

w sprawie uchwalenia "Programu współpracy Gminy Śmigiel z organizacjami pozarządowymi 

oraz innymi podmiotami działającymi w sferze działalności pożytku publicznego na rok 2024." 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że ten projekt uchwały został już przedstawiony na 

początku sesji w punkcie obrad, dotyczącym przedstawienia porządku posiedzenia. Dodał, że 

projekt uchwały został omówiony na Komisji Rolnictwa, Rzemiosła i Ochrony Środowiska. 

 

Wiceprzewodnicząca Komisji Spraw Społecznych Gabriela Kasperska poinformował, że 

Komisja zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany w uchwale nr LXX/538/2023 Rady Miejskiej Śmigla z dnia 30 listopada 2023 r.                       

w sprawie uchwalenia "Programu współpracy Gminy Śmigiel z organizacjami pozarządowymi 

oraz innymi podmiotami działającymi w sferze działalności pożytku publicznego na rok 2024.".  

 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela 

Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef 

Pawlak, Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Danuta Strzelczyk 

 

9. Oświadczenie Rady Miejskiej Śmigla 
Przewodniczący Rady poinformował, że oświadczenie zostało już wcześniej odczytane przez 

przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Rzemiosła i Ochrony Środowiska Alfreda Splistesera. 

 

Głosowano w sprawie: 
Oświadczenie Rady Miejskiej Śmigla.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 
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Arleta Adamczak, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Gabriela 

Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Piotr Majer, Mirosław Józef 

Pawlak, Michał Skrzypczak, Alfred Splisteser, Sławomir Jan Szudra, Beata Żyto 

NIEOBECNI (1) 

Danuta Strzelczyk 

 

 

10. Złożenie interpelacji i zapytań radnych. 
Brak. 

 

11. Informacja o udzielonych odpowiedziach na interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady poinformował, że wpłynęła odpowiedź na interpelacje Radnego 

Krzysztofa Łącznego. Poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Włodzimierza Drótkowskiego                    

o odczytanie pisma. Informacja stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

 

12. Wolne wnioski i informacje. 

Zastępca Burmistrza Śmigla Marcin Jurga, poinformował, ze dzięki dobrej współpracy                          

z radnymi, udało się pozyskać: 

1. Grant w ramach Projektu Wielkopolskiego Telecentrum Opieki w wysokości 386.518, 

41 zł, czyli 90 % wartości projektu, 

2. 37.500, 00 zł z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych. W ramach tego zostanie 

podbudowana droga w Zygmuntowie, 

3. 20.000, 00 zł na drzewka miododajne, które będą zlokalizowane w Machcinie, 

4. 51.600, 00 zł na odmulenie, oczyszczenie i skarpowanie trzech stawów przy ul. Wodnej 

oraz Winnickiej. 

Radny Sławomir Grzelczyk z radością poinformował, że wreszcie ruszyły prace na drodze 

powiatowej Stare Bojanowo – Spławie. 

 

13. Zakończenie sesji. 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zakończył posiedzenie. 

 

 

 

 

 Przewodniczący 

Rady Miejskiej Śmigla 

/-/ Wiesław Kasperski 

 

 

  

 

 

Przygotował(a): Beata Lester 


